

Title (en)

Sitting furniture, in particular rotatable office chair.

Title (de)

Sitzmöbel, insbesondere Bürodrehstuhl.

Title (fr)

Siège, en particulier siège de bureau rotatif.

Publication

EP 002225 A1 19810114 (DE)

Application

EP 80103634 A 19800627

Priority

DE 2927377 A 19790706

Abstract (en)

[origin: WO8100044A1] In this seat, the inclination of the parts particularly of the support of the seat with respect to the foot, is adjustable and lockable in a determined position by means of an actuating lever and a tightening bolt. The eccentric locking systems known of this type present the danger that imprecisions and wear do not allow to reach a sufficient locking force. To eliminate this inconveniency, there is provided a spring device (16) on the tightening bolt (14) so as to push the latter longitudinally with respect to the parts to be held in a locking position. The actuating lever (19-21) operatively engages a stop of the clamping bolt and pushes it to an unlocking position.

Abstract (de)

Bei diesem Sitzmöbel ist die Neigung der Teile zueinander, insbesondere des Sitzträgers zur fußgestellfesten Tragkonstruktion mit Hilfe eines Betätigungshebels und eines Spannbolzens veränderbar und in der jeweiligen Lage feststellbar. Bekannte Exzenterverklemmungen dieser Art trugen die Gefahr in sich, daß bei Maßungenauigkeiten oder Abnutzungen keine genügende Klemmkraft erzielt werden konnte. Zur Vermeidung dieses Nachteiles beinhaltet die Erfindung eine am Spannbolzen (14) vorgesehene Federanordnung (16), welche den Spannbolzen in seiner Längsrichtung relativ zu den zu fixierenden Teilen in die Klemmlage verschiebt. Der Betätigungshebel (19-21) greift mit seiner Betätigung an einem Widerlager des Spannbolzens an und verschiebt diesen in die Freigabestellung.

IPC 1-7

A47C 1/027

IPC 8 full level

A47C 1/027 (2006.01)

CPC (source: EP US)

A47C 1/027 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- US 1597847 A 19260831 - WALTON JERROLD F
- CH 260823 A 19490415 - ODELBURG & OLSON AB [SE]
- FR 2338015 A1 19770812 - MILLER HERMAN INC [US]

Cited by

US5863099A; EP0499487A1; AU653199B2; US5423595A; WO9909861A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 002225 A1 19810114; EP 002225 B1 19831102; AT E5173 T1 19831115; DE 2927377 A1 19810108; DE 2927377 C2 19831208;
DK 288180 A 19810107; FI 802103 A 19810107; JP S56501193 A 19810827; NO 801938 L 19810107; US 4392686 A 19830712;
WO 8100044 A1 19810122

DOCDB simple family (application)

EP 80103634 A 19800627; AT 80103634 T 19800627; DE 2927377 A 19790706; DK 288180 A 19800703; EP 8000042 W 19800704;
FI 802103 A 19800701; JP 50153880 A 19800704; NO 801938 A 19800627; US 24395181 A 19810304